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محلات منطقــه مــا :   الهيه،اميريه،وكيل آباد
جاهدشــهر، كلاته برفى،فردوسى، چهاربرج، مجيديه

 رحمانيه، نقويه، صادقيه

دریافتی

ــه از نصــب بیــش   شــهردار منطق
و  رنگــی  ریســه  ۳هزارمتــر  از 
۶۰عــدد پــرده آویــز در میــدان 
ــر  ــت  خب ــه کرام ــه در ده مجیدی

داد.
علــی زینــت بخــش بــا بیــان ایــن 
ــرای زیباســازی ســیما و منظــر شــهری  ــر اظهــار کــرد: ب خب
نصــب ۱۰۰عــدد پرچــم و آویــز و همچنیــن ۱۵۰عــدد بیرق 

در بولــوار هاشــمی رفســنجانی و بولــوار شــاهنامه انجام شــد.
ــه  ــاد روحی ــرای ایج ــی ب ــازی محیط ــرد: فضاس ــان ک وی بی
نشــاط و مفــرح بــرای شــهروندان در ایــن شــرایط بــه وجــود 
ایــن  اقدامــات  اساســی ترین  از  کرونــا  بیمــاری  آمــده 

ــت. ــهرداری اس ش
ــی  ــورای اجتماع ــارکت ش ــا مش ــت: ب ــه گف ــهردار منطق ش
ــا(ع) در  ــام رض ــح مطهرام ــتر ضری ــزار پوس ــلات ۲ه مح

ــد.  ــب ش ــع و نص ــه توزی منطق

 محیط اتاق غرق در سکوت 
بود، پری انگشــتانش را در 
هم فرو کــرد و منتظر حرکت 
بعدی خواهرش بــود. پرنیا 
نگاهی به مهره های مشکی 
رنگ انداخــت و وزیرش را 
حرکت داد، سکوت اتاق را با 
لبخندش شکست و گفت: 

«کیش و مات».
پری رو بــه پرنیا کرد و با چشــم غره ای گفــت: دفعه بعدی 
می برمت!. پرنیا تنها سری تکان داد و روی تختش دراز کشید 
و به سقف خیره شد. پلک هایش آرام بر روی چشمانش مهمان 
شد، صبح با بوســه ای ریز بر روی پیشانی اش از خواب پرید 
و با چهره خندان مادرش روبه رو شد، نفس عمیقی کشید و با 
صدای بلند سلام کرد، سپس از روی تخت بلند شد. پری روی 
زمین نشسته بود و مشغول آماده کردن وسایل مدرسه اش بود، 
اما همچنان ذهنش درگیر بازی دیروز بود تا چطور خواهرش 
را که در شــطرنج بی رقیب بود شکست دهد. زمان با سرعت 
سپری شد و پری در مدرسه آنقدر تمام ذهنش درگیر بود که هیچ 
از درس ها را نفهمید و چند باری به علت حواس پرتی سرزنش 
شد. به خانه که رسید سعی کرد با صفحه شطرنج خواهرش 
تمرین کند اما مدام نگاهش بین صفحه شطرنج و جای خالی 
رقیبش می چرخید. جز خواهرش کسی وقت و زمان بازی با او 
را نداشت، اما پری نمی خواست تسلیم شود، حاضر بود برای 
شکست دادن خواهرش دست به هرکاری بزند. هرچند قصد 
تقلب نداشت و صدالبته نمی خواست از پرنیا هم کمک بگیرد، 
نگاه تلخی به اطراف انداخت! خیره به صفحه خاموش رایانه 
شد. با سرعتی مانند نور به طرفش روانه شد. در اولین حرکتی 
که از پری انتظار می رفت به ســراغ بازی شطرنج رفت. شاید 
این لحظات آنقــدر برایش مهیج بود که گذر زمان را نفهمید. 
حدود دو ساعت از زمان زندگی اش را صرف بازی کرد که حتی 
یکبار هم نتوانست بر رقیب کامپیوتری اش غلبه کند، فقط می 
خواست یکبار هم که شده خواهرش را شکست دهد و پیروز 
میدان باشد. نمی دانست دیگر چه باید بکند؟ شب رفت و روز 
بعد از راه رسید، پری می خواســت امروزش را برخلاف روز 
قبل فقط با پیروزی شروع کند، اما بازهم بازی همان بازی بود و 
شکست همان شکست سابق، فقط با یک فرق چشمگیر! پری 
نه تنها وقت اضافه برای کارهای فرعی نداشت بلکه برای کارهای 
ضروری هم وقت کم آورده بود. او فقط چهارساعت درحال 
بازی بود اما به اندازه شب و روزش وقت کم آورد. ذهنش از این 
همه ناهنجاری گیج بود! هرچند چه بازی مضحکی پیش رو 
داشت، باخت پشت باخت... کاش می شد حتی یکبار بازی 
را بدون باخت تمام کند. روزها پشت سرهم گذشتند و هربار 
او شــاهد باخت خودش بود، انگشتانش دیگر توان روزهای 
قبل را نداشــت، تکالیفش هم ناقص و نامرتب و نمرات هم 
افت کرده بود. نمرات کارنامه اش و خجالت مادرش در برابر 
مدیر و معلم ها لحظه ای از جلوی چشمانش کنار نمی رفت، 
پری چه به روز خودش آورده بود!شــب شد و خواب به سراغ 
پری آمد. درخواب یک صفحه بسیار بزرگ با شاهی درمقابل 
لشکر سیاه که قصد باخت نداشتند به سراغ او آمدند.  دریک 
لحظه خود را تنها با وزیرش دید، هرلحظه امکان داشت آن را 
هم از دست بدهد، نفهمید چگونه و با چه حرکتی کیش و مات 
شد. چشمانش رو به سیاهی رفت! خود را در اسارت مهره های 
مشــکی می دید که با جیغ از خواب پرید. پری نه تنها به مهره 
ســوخته ای در شــطرنج بلکه به  مهره های سوخته در زندگی 
نیز تبدیل شــده بود. زندگی مانند صفحه  شطرنجی است با 
رقیبی بدون پیش بینی! هرقدمی که در زندگی برمی داری باید با 
آگاهی کامل باشد. باید خودت را با حرکات رقیب سازگار کنی 
و خواب پری درس بزرگی برای زندگی او بود، پری تصمیمش 
را گرفته بود، باید در صفحه شطرنج زندگی درست فکر کند و 
بهترین راه را با مشورت بزرگ ترها انتخاب کند. پری با ثبت نام 
در کلاس های شطرنج توانست خواهرش را شکست دهد و در 
مسابقات مدرسه مقام اول را کسب کند. پری از آن خواب عمیق 

بیدار شد و رهایی پیدا کرد از آن قفس! 

 دینا دلاور
دانش آموز پایه ششم 

ساکن در منطقه الهیه

شهر تاریخی توس
 درحالی
 به شهر مشهد

 ضمیمه شده 
که از کمترین 
امکانات شهرنشینی 
محروم است

طعم شيرين رهايى

آمار سه ماهه شست وشوی 
ایستگاه های اتوبوس

به قلم دوربین

حرف  اول

رضا ریاحی
دبیرشهرآرامحله منطقه

فضاسازى محيطى منطقه 
به مناسبت دهه كرامت

تلاش ها براى تصويب نهايى طرح راهبردى توس در آستانه سالروز فرمان تاريخى مقام معظم رهبرى براى احياى توس

آيا طرح راهبردى از هفت خان شوراى عالى شهرسازى مى گذرد؟
رئیس کمیسیون ویژه 
توســعه و بهســازی 
تــوس در شــورای 
اسلامی شهر مشهد 
یــب طــرح  از تصو
راهبــردی تــوس در 
کمیته فنی شــورای عالی شهرســازی و معماری 

خبر داد.
2۴سال بعد از فرمان تاریخی رهبر معظم انقلاب 
مبنی بر احیای شهر باستانی توس، تحولی شگرف 
در مسیر توســعه توس در حال وقوع است. پس از 
دو سال و نیم انتظار و کش و قوس های فراوان، طرح 
راهبردی توس در کمیته فنی شورای عالی شهرسازی 
و معمــاری به تصویب رســید تا مقدمــه ای برای 
تصویب نهایی این طرح در شورای عالی شهرسازی 
و معماری باشد. جلســه کمیته فنی شورای عالی 
شهرسازی و معماری در حالی هفته گذشته پس از 
چند بار تعویق برگزار شد و به نتیجه رسید که خروجی 
آن می تواند پس از تصویب نهایی طرح در شــورای 
عالی شهرسازی و معماری، مقدمه رفع مشکلات 

بسیاری از اهالی و ساکنان منطقه توس باشد.

  ارسال طرح برای تصویب نهایی
سیدمسعود ریاضی، رئیس کمیسیون ویژه توسعه 
و بهسازی توس در شــورای اسلامی شهر مشهد 
که از نخستین روزهای شروع به کار شورای پنجم 

به دنبال پیگیری توســعه محــدوده تاریخی توس 
و ثبت جهانــی آن بود، ضمن ابراز خرســندی از 
تصویب طرح راهبردی توس در کمیته فنی شورای 
عالی شهرسازی، گفت: طرح راهبردی توس بعد 
از تصویب در کمیته فنی بــرای تصویب نهایی به 
شورای عالی شهرســازی و معماری در وزارت راه 
ارسال شده است. با تصویب این طرح، محدوده 
توس دارای طرحی جامع می شــود و ســاکنان و 
شهروندان ناحیه منفصل از بلاتکلیفی و سردرگمی 

خارج خواهند شد.

   ۵میلیون گردشگر سالیانه
وی در ادامــه به مهجور ماندن پتانســیل و صنعت 
گردشگری در شــهر تاریخی توس اشــاره کرده و 
گفت: مشاور در افق پنج ســاله، سالیانه 5میلیون 
گردشــگر را برای توس پیش بینی کرده است، این 
یعنی تجارت، یعنی کار، یعنی درآمد، یعنی ایجاد 
ثروت که سودش به جیب مردمان توس و حتی شهر 
مشــهد خواهد رفت، اما نبود طرح راهبردی باعث 
واردنشدن سرمایه گذاران برای شرکت در برنامه های 
ویژه گردشگری بافت تاریخی شاهنامه خواهد شد، 
به عبارتی وقتی طرح مشخصی برای اجرای مدیریت 
و توســعه منطقه وجود نداشته باشد، امکان مذاکره 
و توافق با ســرمایه گذاران برای اجــرای پروژه های 
زیرساختی، رونق اقتصادی منطقه، بهبود شرایط کار 

و زندگی و جذب گردشگر فراهم نیست.

   معضلات ابلاغ نشدن طرح راهبردی
عضو شورای اســلامی شهر مشــهد بار دیگر به 
معضلات ابلاغ نشدن طرح راهبردی توس اشاره 
کرده و گفت: نبود طرح راهبردی برای ساکنان توس 
مشکلات عدیده ای برای شهرداری و شهروندان 
ایجاد کرده است، از جمله آنکه هرگونه ساخت و 
ساز دراین منطقه تخلف به شمار می رود، چراکه 
بدون داشتن طرح مشخص، شــهرداری امکان 
صدور هیچ گونه مجوز ساختمانی شامل تغییرات، 
تعمیرات یا احداث بنا را ندارد، این درحالی است 
که شــهروندان از ســال 1392 که ناحیه منفصل 
توس به شــهرداری منطقه12 الحاق شده است، 
در بلاتکلیفی به سر می برند و انصافا دراین زمینه 

بسیار صبوری به خرج داده اند.
سید مسعود ریاضی افزود: شــهر تاریخی توس 
درحالی به شهر مشهد ضمیمه شده که از کمترین 
امکانات شهرنشینی محروم است. در حال حاضر 
شــهرداری حتی امکان آســفالت معابــر بولوار 
شــاهنامه را ندارد، چراکه به واســطه ابلاغ نشدن 
طرح راهبردی، طول و عرض و مسیر معابر قطعی 
و مشخص نیست و اساسا اقدام شهرداری در این 
حوزه ها غیرقانونی محســوب می شود و موجب 

برخورد نهادهای نظارتی خواهد شد.
رئیس کمیسیون توسعه و بهســازی شورای شهر 
مشهد در ادامه یادآور شد: تمام این معضلات از 
نگاه شهروندان ساکن در شهر تاریخی توس متوجه 



ضميمه رايگان روزنامه شهرآرا     /  شمـاره 3147 / پنجشنبه 19   تير 99
3

 

معــاون عمــران، حمل 
ونقل و ترافیک شهرداری 
مشهد گفت: فضای سبز 
در تعریض پــل مهندس 
پرتــوی در کنــار ایمنی 

افزایش پیدا کرده است.
خلیل ا...کاظمی افزود: در طراحــی بولوار وکیل آباد 
از ابتدا یک خط به عنوان رزرو ترافیک در آیلند وســط 
پیش بینی شــده بود تا در زمان نیاز این خط آســفالت 
و به لاین تندرو اضافه شــود که با توجــه به این نیاز، در 
طرح سامان دهی انتهای وکیل آباد از خط رزرو ترافیک 

استفاده شد.
وی ادامه داد: براساس بررسی های ما و پلیس راهور بالغ 
بر 90درصد ترافیک ساعت های پیک در محدوده پل 
پرتوی و انتهای بولوار وکیل آباد در مســیر رفت کاهش 
یافته اســت، اما نیاز اســت برای بهتر شدن وضعیت 
ترافیکی محدوده، کانکس های نیروی انتظامی و پلیس 
راهور همچنین تابلوهــای تبلیغاتی در دوراهی طرقبه 

شاندیز جمع آوری شوند.
کاظمی تصریح کرد: برای ایمنی و بر اساس آیین نامه ها 
و اصول مهندسی، پیش بینی نصب گاردریل های سبک 

و سنگین در آیلند انجام شده تا مانع برخورد خودروهای 
خارج شده از مسیر با موانع موجود در آیلند میانی شود.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد 
اضافه کرد: در کنار تعریض مسیر و پل، فضای سبز(در 
سمت راست مســیر قبل از پرتوی، در جداکننده مسیر 
تندرو و کندرو شاندیز و در سمت راست مسیر شاندیز) 
با کاشت درختان و گونه های مناسب ایجاد شده است.
وی با بیان اینکه میزان فضای سبز دراین محدوده پس از 
تعریض مسیر و پل پرتوی افزایش پیدا کرده است، بیان 
کرد: فعالیت های عمرانی شــهرداری مشهد با احترام 
به محیط زیســت و بــا توجه به فضای ســبز مورد نیاز 

شهروندان انجام می شود.
کاظمــی دراین زمینــه تصریح کــرد: 5هکتار زمین 
درحاشــیه جاده در حال احداث دسترسی به شاندیز، 
بعــد از پل پرتویی وجود دارد که برای ایجاد و توســعه 
فضای سبز در اختیار سازمان پارک ها و فضای سبز قرار 
داده شده است. همچنین سازمان پارک ها و شهرداری 
منطقه12 درباره ایجاد فضای ســبز در مجاورت این 
مسیر اقدامات خوبی انجام داده که از جمله آن می توان 
به اجرای فضای سبز برای زیباسازی دیواره و نورپردازی 

پل شهید پرتویی واقع در انتهای وکیل آباد اشاره کرد.

وی افزود: این پروژه به مساحت 3هزار و 500مترمربع 
و با اعتباری بالغ بر 3میلیارد ریال به انجام رسیده که در 
آن از سیستم آبیاری تحت فشار قطره ای به همراه مخزن 

20مترمکعبی استفاده شده است.
کاظمی بیان کرد: در احداث فضای سبز دیواره پل پرتوی 
بیش از 2هزار و 500عدد کول گذاری انجام شده است، 
همچنین در این پــروژه از گیاه رونده یاس امین الدوله به 
صورت گونه غالب و ســایر درختان و درختچه ها برای 

تکمیل فضای سبز این پروژه استفاده شده است.
معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد 
افزود: در جریان پروژه تعریض پرتوی و ســامان دهی 
ترافیک انتهای بولوار وکیل آباد، شــهرداری طرقبه نیز 
نقش درخور توجهــی داشــت به طوری که تحصیل 
حریم برای احداث کنارگذر ویژه به ســمت شاندیز با 

مبلغ 11میلیارد ریال توسط این شهرداری انجام شد.
وی در پایان یادآور شــد: پازل حل مشکلات ترافیک 
انتهای بولوار وکیل آباد با احداث زیرگذر شهید برونسی 
و در آینده با تقاطع غیرهم سطح مشهد- شاندیز و طرقبه 
تکمیل می شود که در این زمینه همکاری و هماهنگی 
تمامی دستگاه ها و شهرداری های هر سه شهر(مشهد، 

طرقبه و شاندیز) ضروری است.  

رضاریاحی

رئیس اداره خدمات شهری منطقه12 بیان کرد: برای ارتقای سلامت جامعه و زیبایی 
منظر شهری، این اداره در سه ماهه اول سال اقدام به شست وشوی 88ایستگاه اتوبوس 

در منطقه بالغ بر هزار و 155 مرتبه کرده است.
550گاری  محیط  بهداشت  حفظ  برای  و  راستا  همین  در  افزود:  خاندان   علی 

جمع آوری زباله و سرجارو در منطقه در سه ماهه اول سال، 6هزار و 600 مرتبه 
شست وشو و گندزدایی شده است.

وی تصریح کرد: با توجه به افزایش انتشار ویروس کرونا، برای حفظ سلامتی پاکبانان 
منطقه، در سه ماهه اول سال بالغ بر 120 لیتر الکل بین پاکبانان توزیع شده است.

معاون عمران، حمل ونقل و ترافيك شهردارى مشهد اعلام كرد:

رعايت اصول ايمنى در پروژه تعريض پل پرتوى
شهرداری است و هیچ یک از آن ها برای حل معضلات خود 

راه سازمان راه و شهرسازی را در پیش نمی گیرد.

  تصویب نهایی طرح قبل از ۱۹تیر   
سیدمسعود ریاضی ضمن تشــکر از محمدرضاکلائی، 
شهردار مشــهد و شــهناز رمارم، عضو کمیسیون توسعه 
و بهســازی توس که در نشســت کمیته فنی شورای عالی 
شهرسازی حضور داشــتند و در متقاعد کردن اعضا نقش 
بســزایی را ایفا کردند، به ابعاد طرح راهبردی توس اشاره 
کرد و گفــت: طرح راهبــردی توس چند محــور کلی را 
کید بر اصل  دنبال می کند که از جمله آن ها می تــوان به تأ
گردشگری فرهنگی و جمعیت پذیری 65هزار نفری ناحیه 

منفصل توس اشاره کرد.
عضو شورای اســلامی شهر مشــهد جمعیت فعلی این 
محــدوده را حدود ۴0هزار نفر برشــمرد و اضافه کرد: در 
همین راســتا این منطقه، محدوده ای فرهنگی خواهد بود 
و جلوی تفکیک زمین هــای بزرگ مقیاس نیز در آن گرفته 

خواهد شد.
سیدمسعود ریاضی با بیان اینکه بنا به گفته شهردار مشهد، 
تلاش می شود تا طرح راهبردی توس تا هفته آینده در شورای 
عالی شهرسازی و معماری نیز بررسی و به تصویب نهایی 
برســد، بیان کرد: در آستانه 19تیرماه، ســالروز حضور 
رهبری در منطقه توس و فرمان تاریخی ایشان برای احیای 
این محدوده هستیم ، امیدواریم هم زمان با این ایام، طرح 
راهبردی توس در شــورای عالی شهرسازی و معماری به 

تصویب نهایی برسد.
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محلات منطقــه مــا :   الهيه،اميريه،وكيل آباد
جاهدشــهر، كلاته برفى،فردوسى، چهاربرج، مجيديه

 رحمانيه، نقويه، صادقيه

ویدا حلیمیان چهارم!

یکرو     شروع تیراندازی با کمان ر

بانوی تیرانداز مشهدی در ادامه می گوید: در کنار محل تمرین 
ما، بچه های رشــته تیر و کمان هم تمریــن می کردند. تمرین 
در فضای باز، ظاهر زیبای کمان و ســیبل های رنگارنگ من را 
حسابی شیفته این رشته ورزشی کرد، تا اینکه در سیزده سالگی 
برای اولین بار کمان «ریکرو» در دســت گرفتم. البته من تمام 
رشته های تیراندازی را دوست داشتم، تیراندازی با تفنگ، تیر و 
کمان یا شلیک به اهداف پروازی، هرکدام برای من جذابیت های 

خاص خود را داشت.
وی در ادامه به مسابقات کشوری سال 81 اشاره کرده و می گوید: 
سال 1381 یک دوره مسابقات کشوری برگزار شد که ورزشکاران 
در آن بــه دو گروه حرفه ای و نیمه حرفه ای تقســیم بندی شــده 
بودند. من در این مســابقات به عنوان تیرانداز مبتدی و تازه کار 
شــرکت کردم و در گروه نیمه حرفه ای ها جــای گرفتم. البته آن 
موقع مسابقات زیادی برگزار نمی شد، اغلب تیراندازها مبتدی 
بودند، تیراندازها، چه مرد و چه زن قادر نبودند در مسافت 70متر 
تیراندازی کنند و بازی ها در مســافت 30متر برگزار می شــد. 
اصلا فدراســیون تیر و کمان وجود نداشت و بچه های این رشته 
در زیرمجموعه فدراســیون تیراندازی فعالیت می کردند. سال 
1381 فدراسیون تیروکمان شروع به کار کرد و سازوکار خودش 
را طرح ریزی کرد، به عبارتی جزو اولین نفراتی بودیم که در رشته 

ورزشی تیروکمان بانوان شروع به فعالیت کردم.

   حضور در تیم ملی

حلیمیان با بیان اینکه در سال 138۴ تیراندازی با کمان کامپوند 
را آغاز می کند، به تفاوت های کمان ریکرو و کمان کامپوند اشاره 
کرده و می گوید: کمان کامپوند هنوز راهی به المپیک پیدا نکرده 
است تلفیقی از کمان و تفنگ است، یعنی تیر با ماشه شلیک شده 
و نوعی کمان شــکاری محسوب می شــود. لنز دوربین و پنداژ 

بالاتری دارد و جزو کمان های قدرتی است.
بانــوی تیرانداز خراســانی تصریح می کند: ســال 138۴، دو 
هفتــه بعد از اینکــه کمان کامپونــد را خریدم، در مســابقات 
کشــوری تیروکمــان کامپوند شــرکت کردم و با کســب مقام 
ســومی در شانزده ســالگی  به اردوی تیم ملــی بانوان دعوت 
شــدم.  کوچک ترین عضو تیم بودم، چراکه آن روزها تیم ملی 
بانوان رده بندی نونهالان، نوجوانان، جوانان و بزرگسالان نداشت 
و همه ورزشکاران دعوت شده به اردوی تیم ملی در قالب تیم ملی 
بزرگسالان فعالیت می کردند. همیشه این اختلاف وجود داشت 
و من مجبور بودم چه در مســابقات و چــه در اردوی تیم ملی با 
ورزشکارانی که از نظر سنی، جسمی و قدرت بدنی از من بالاتر 

و بزرگ تر بودند، رقابت کنم.
ویدا حلیمیان به اولیــن هم تیمی های خود در تیم ملی کامپوند 
بانوان اشــاره کرده و گفت: اولین هم تیمی های من در تیم ملی 
الان پیش کســوت در این رشته محسوب می شــوند، خانم ها 
میرهاشمی، ادب دوســت و همچنین خانم قاسم پور که مربی 
ریکرو من بود و بعد از اینکه وارد رشــته کامپوند شدم، به رشته 
کامپوند آمد، در اولین اردوی تیم ملی بانوان تیر و کمان کامپوند 

ایران در کنارم بودند.

    اعزام نشدن به مسابقات بین المللی

حلیمیان که جزو 10بانوی اول فعال در رشــته کامپوند اســت، 
در ابتدای حضور در تیم ملی چندان موفق نبوده و به مســابقات 

برون مرزی اعزام نمی شود.
وی درباره این مطلب می گوید: من در ســال های ابتدایی دعوت 
به تیم ملی، به مســابقات بین المللی اعزام نمی شدم. اسمش را 
حق خوری نمی گذارم، ولی هر بار بــه دلایل مختلف از اعزام به 
مســابقات برون مرزی بازماندم، حالا یا من را نمی خواستند، یا 
در سلیقه ســرمربی نبودم یا اینکه فدراسیون اعمال نظر می کرد، 
خلاصه اینکه هر دفعه بعد از کلی زحمــت، عرق ریختن، دور 
بودن از خانواده، تنهایی و ثبت رکوردهای بالا و کلی ذوق و شوق، 
به بهانه ای پشت درهای تیم ملی می ماندم. یک دفعه می گفتند، 
سنت  کم است، یک دفعه می گفتند رکورد مناسبی از خود به جای 
نگذاشته ای، دفعه بعد می گفتند شرایط روحی مسابقه را نداری 
و...، صلاحدید مربی این بود و من هم کاری از دستم برنمی آمد 

غیر از تلاش، تلاش و تلاش.

   اولین مسابقه بین المللی

ملی پوش تیروکمان ایران با بیان اینکه بعد از ســال ها جنگیدن و 
جاماندن از قطار تیم ملی، ســرانجام در سال 1386 به مسابقات 
آسیایی شیان چین اعزام شد، می گوید: عملکرد ما در آن مسابقات 
بد نبود، البته این را بگویم کــه در آن روزها ایران در تیروکمان قاره 
آسیا جایگاهی نداشــت و همه آروزی ما این بود که در رقابت ها 
بین هشت تیم برتر آسیا جا داشته باشیم که البته به این مهم دست 

نیافتیم.

   آقای لی و خانم پارک

ویدا حلیمیان در ادامه خاطرنشــان می کند: اوج پیشرفت من در 
رشــته کامپوند، فروردین ســال 1388 اتفاق افتاد. روزهایی که 
بهترین رکوردها را ثبت کرده و درهای تیم ملی روی من گشــوده 
شــده بود، مربی های کره ای(خانم لی و آقای پارک) که ســال ها 
مربی ریکرو من بودند، سرمربی تیم کامپوند بانوان شدند. پیش 
از این مربی های ایرانی سکان هدایت تیم ملی را در دست داشتند 
که من در تفکرات آن ها جایی نداشــتم، البته این را هم بگویم که 
من یک بازیکن کاملا مسابقه ای هستم و بهترین تیرهای خود را 
هنگام حساس ترین رقابت های حرفه ای بر هدف نشاندم. هیچ 
گاه در تمرین و اردوهای تیم ملی رکورد چشمگیری از خود برجای 
نگذاشتم. شاید این یکی از دلایلی بود که مربی های ایرانی خطر 
نکرده و من را به مسابقات اعزام نمی کردند. برخلاف مربی های 
کره ای که به درستی دریافته بودند من بهترین رکوردها را در مسابقات 
ثبت می کنم. از این رو در زمان سرمربیگری خانم لی و آقای پارک 
در تیم ملی تیروکمان، همواره یکی از نفرات اعزامی به مسابقات 

بودم و جواب اطمینان آن ها را با مدال های رنگارنگ ادا کردم.

   اولین مدال، برنز جام آسیایی

تیرانداز مشهدی درباره اولین مدال بانوان ایران در رشته تیروکمان 
کامپوند می گوید: ســال 2009میلادی تیم ملی بانوان کامپوند 
ایران موفق شده در مسابقات آسیایی مدال برنز تیمی رقابت ها را از 

بانوی ملی پوش تیر و کمان ایران از خود می گوید

پرافتخارترين دختر كماندار
تيراندازى با كمان يكى از ورزش هاى كهن 
خاصى  جايگاه  از  ايرانيان  بين  باستانى،  و 
جشن هاى  و  اعياد  در  و  بوده  برخوردار 
حسن  با  جوان  و  پير  افراد  گوناگون، 
تيراندازى با كمان و نشان مهارتشان، خود 

را به نوعى مطرح مى كردند.
محله  ساكن  مشهدى  بانوى  اول»،  حليميان  ويدا  «سيده 
به  كمان  كه  است  ورزشكارى  بانوان  اولين  از  يكى  رحمانيه، 
افتخارات  15سال  به  نزديك  مدت  طول  در  و  گرفته  دست 

آورده  ارمغان  به  عزيزمان  كشور  براى  رشته  اين  در  متعددى 
است. وى رشته تير و كمان را در سيزده سالگى به طور حرفه اى 
آغاز كرد، يعنى يك سال قبل از اينكه فدراسيون تير و كمان 
جمهورى اسلامى ايران از فدراسيون تيراندازى مستقل شده و 

ساز و كار خود را داشته باشد. 
تيم  اردوهاى  در  مداوم  طور  به  سال1384  از  حليميان  ويدا 
براى   1386 سال  در  و  داشته  حضور  ايران  كمان  و  تير  ملى 
اولين بار به مسابقات برون مرزى اعزام شد. كارنامه ورزشى وى 
مملو از مدال هاى طلا، نقره، برنزى مسابقات داخلى، آسيايى و 

جهانى است كه براى به دست آوردن هر يك از آن ها روزهاى 
و  كرده  تمرين  خانواده، سخت  از  دور  و  اردوها  در  را  متمادى 
زحمت فراوان كشيده است. وى همچنين طى سال هاى 2010 و 
2011ميلادى در رنكينگ بهترين تيراندازهاى جهان، رتبه هفتم 

را از آن خود كرده بود.
پيگير  خود  دوستان  از  يكى  همراه  به  است  مدتى  حليميان 
احداث باشگاه استاندارد و مجهزى در مجموعه ورزشى شهداى 
شهردارى محله اقدسيه براى پرورش استعدادهاى ورزش تير 

و كمان است.

رضا ریاحی

گـل دفتــــر

   عاشق فوتبال بودم

ســیده ویدا حلیمیان اول متولد 19شــهریور سال 1367 در 
شــهر مشــهد اســت. وی در خانواده ای کم جمعیت و البته 

ورزش دوست به دنیا آمده است.
او می گویــد: در خانواده ای کم جمعیت بــه دنیا آمدم، غیر از 
خودم تنها یک خواهر دارم و البته پدر و مادر نازنینم که بیشــتر 
موفقیت های ورزشــی خــود را مدیون آن هــا و حمایت های 
بی دریغشان هستم. خاله من نیز که چندی پیش به رحمت خدا 
رفت، ورزشکار حرفه ای بود و در رشته دوومیدانی برای خودش 
اسم و رسمی داشت.من هم جا پای خاله ام گذاشتم و از بچگی 
علاقه منــد ورزش، به ویژه فوتبال بودم، به خاطر دارم تمام روز 
پای درس و مشقم می نشستم تا مادرم به من اجازه بدهد شب ها 

برنامه نود را نگاه کنم.

   آرزوی شلیک با تفنگ شکاری پدر

وی با اشــاره به اینکه از سن 7، 8 سالگی به رشته تیراندازی 
یــد: در آن روزهایی که  علاقه منــد شــده اســت، می گو
دانش آموز کلاس اول یا دوم دبســتان بودم، پدرم یک تفنگ 
شکاری داشت و تمام آرزوی من این بود که بتوانم روزی با 

این تفنگ تیراندازی کنم.
ویدا حلیمیــان با بیان اینکه در یازده سالگی(ســال 1378) 
در کلاس آموزش تیراندازی مجموعه ورزشــی آستان قدس 
رضوی ثبت نام کرده اســت، می افزاید: متأســفانه بچه های 
کمتر از 15سال را برای آموزش تیراندازی ثبت نام نمی کردند. 
با کلی رایزنی پدر، ســرانجام در این دوره آموزشــی ثبت نام 
کردم و آموزش هــای مقدماتی تیراندازی با تفنگ را آموختم. 

تمام همّ و غم من این بود که تیراندازی با تفنگ را یاد بگیرم.
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کرده اســت، می گوید: درکنار همه مدال های طلا، نقــره و برنزی که از تورنمت های 
داخلی، آسیایی و جهانی کسب کرده ام، کارنامه حرفه ای هم مملو است از مقام های 
چهارمی که در کمال بدشانسی نصیبم می شد، چه در رقابت های فینال فینالیست ها 

که باد مانع عنوان مقام ســومی و کسب مدال برنز شــد یا بازی های آسیایی تایلند که 
هوا بســیار شرجی بود و من احساس خوبی نداشــتم، یا بازی های جام جهانی هلند 
که چهارم شــدم، برای همین  هم تیمی هایم به شــوخی نام من را سیده ویدا حلیمیان 

چهارم گذاشته بودند!

آن خود کند. این مدال درحالی به دست آمد که ما در مسابقات 
قهرمانی آسیا 2007میلادی آرزو داشتیم در بین هشت تیم برتر 
آسیا قرار بگیریم. در قسمت انفرادی هم من مقام چهارم را کسب 
کردم. این مدال آغاز خودباوری بانوان ایران در رشته کامپوند بود، 
فهمیدیم اگرچه از نظر امکانات سخت افزاری فاصله زیادی با 
تیم های مدعی آســیایی داریم ولی با تلاش و کوشش قادریم 

قله های جهانی را فتح کنیم.
دارنده مدال تیمی برنز مســابقات آسیایی سال2009 در ادامه 
می گوید: یکی دوماه بعد از کسب مدال برنز مسابقات آسیایی، 
در مسابقات قهرمانی جهان کره جنوبی، شرکت کردیم و برای 
اولین بار بین 16تیم برتر رقابت ها قرار گرفتیم. این رتبه برای تیمی 
که تا همین یکی دو ســال قبل هیچ جایگاهی حتی در قاره آسیا 

نداشت، یک موفقیت بزرگ بود.

    زحمات صفایی برای فدراسیون تیروکمان

ویدا حلیمیان در ادامه می گوید: بعد از سال2009 میلادی، ما به 
مسابقه های متعددی اعزام شدیم و عناوین زیادی را کسب کردیم 
که همه آن ها را مدیون آقای کریم صفایی، رئیس وقت فدراسیون 
تیروکمان هستیم که تحولی شگرف در تیروکمان ایران ایجاد کرد. 
در دوران تصدی ایشان در فدراسیون، بچه های تیم ملی هر سال 
به چندین تورنمت تراز اول دنیا که قهرمانان بنام تیروکمان جهان 
در آن حضور داشتند، اعزام می شدند، بعد از یکی دو سال آن قدر 
میدان بین المللی دیده بودیم و آن قدر با نمره یک های دنیا تیر زده 
بودیم که از هیچ کدامشان هیچ هراسی نداشتیم.تیر و کمان از 
آن دست رشته های ورزشی اســت که کاملا شرایط مسابقه را 
می طلبد و اگر در داخل کشور رکوردهای بالا ثبت کنید، ملاک 

موفقیت در بازی های بین المللی نیست.

   اولین مدال ایران در جام جهانی

عضو تیم ملی تیروکمان کامپوند بانوان ایران به اولین مدال تیمی 
ایران در مسابقات جهانی اشــاره کرده و می گوید: سال2010 
میلادی، تیم ملــی بانوان کامپوند ایران به جام جهانی آنتالیا در 
ترکیه اعزام شد و مدال نقره مسابقات را از آن خود کرد. تیمی که سه 
سال پیش آرزوی قرارگرفتن در بین هشت تیم برتر آسیا را داشت، 
آن روزها با افتخار تیم های قدری همچون آمریکا را شکســت 

می داد و مدال های آسیایی و جهانی را درو می کرد.
حلیمیان درباره هم تیمی های خود در جام جهانی آنتالیا گفت: 
خانم ها مهتاب پارسامهر و سیما حاجی انزهایی که این روزها 
به صمیمی ترین دوست من تبدیل شده است، در سال 2010 من 

را در جام جهانی و کسب مدال نقره یاری کردند.

   اولین مدال میکس تیراندازی ایران

دارنده مــدال نقره جام جهانــی آنتالیا ترکیه با اشــاره به اینکه 
2010میلادی، سال اوج گیری ایران در رشته تیروکمان بانوان 
بود، می افزاید: بعد از افتخارآفرینی تیم ملی بانوان ایران در جام 
جهانی آنتالیا، به فاصله یکی دوماه به مســابقات جام جهانی 
شــانگهای چین اعزام شــدیم و در آنجا من به همراه آقای رضا 
زمانی نژاد اولین مدال میکس تیراندازی ایران را کسب کردیم. 
ما در آن رقابت ها باز هم تیم آمریکا را شکست دادیم و به فینال 
بازی ها راه پیدا کردیم، اما در فینال، مقابل تیم مکزیک که دارای 
دو قهرمان جهان بود، شکست خوردیم و مدال نقره را از آن خود 
کردیم. یکی دو سالی گربه ســیاه تیم آمریکا بودیم و چندین و 

چندبار موفق به شکست آن ها در مسابقات بین المللی شدیم.

   مدال طلای دانشجویان جهان

سیده ویدا حلیمیان با بیان اینکه تنها بانوی تاریخ تیروکمان ایران 
است که در رقابت های دانشجویان جهان سال 2010 مدال طلا 
را بر گردن آویخت، می گوید: سال 2010 در رقابت های تیروکمان 
دانشجویان جهان در چین شرکت و اولین و تنها مدال جهانی ایران 
در رده انفرادی مسابقات جهانی تیروکمان کامپوند را کسب کردم. 
سطح بازی های دانشجویی بسیار خوب است و گرید یک را در 
بازی های جهانی تیروکمان دارد. بســیاری از عنوان دارهای دنیا 
در این رقابت ها شرکت داشتند اما حریفان اصلی من از آمریکا، 
کره جنوبی و البته فنلاند بودند.مســابقات در شنژن چین برگزار 
می شد و برای من بسیار خوش یمن بود چراکه علاوه بر مدال طلای 

انفرادی، مدال نقره تیمی را هم از آن خود کردیم.

   اولین مدال ایران در مسابقات قهرمانی جهان

دارنده مدال طلای مســابقات تیروکمان بانوان دانشجویان 
جهان در شنژن چین، درباره حضور در رقابت های قهرمانی 
جهان ایتالیای ســال 2011 میلادی می گوید: برخلاف جام 
جهانی که سالی چهار مرتبه برگزار می شود، مسابقات قهرمانی 
جهان هر دوسال یک بار برگزار می شود و همانند المپیک تمام 
قهرمانان نامــدار دنیا در این رقابت ها شــرکت می کنند. در 
رقابت های قهرمانی جهان ایتالیا تیم بانوان تیروکمان کامپوند 
ایــران در ادامه افتخارآفرینی های خود تــا مرحله فینال پیش 
رفت و در فینال از تیم قدرتمند آمریکا شکست خورد و به نقره 
بسنده کرد. این تنها مدال بانوان ایران در همه ادوار رقابت های 
قهرمانی جهان تاکنون است.خانم ها مهتاب پارسامهر و شبنم 
ســرلک در آن رقابت ها درکنار من بودند و با کمک یکدیگر 

مدال نقره قهرمانی جهان را کسب کردیم.

   حضور در فینال فینالیست ها

ویدا حلیمیان با بیان اینکه بعد از مســابقات جهانی ســال 
2011 ایتالیا، در رقابت های فینال فینالیست ها شرکت کرده 
اســت، می گوید: هرســاله بعد از برگزاری چهار دوره جام 
جهانی، هشت ورزشکاری که در طول سال بیشترین امتیازها 
را کسب کرده باشــند، توسط فدراسیون جهانی به مسابقات 
فینال فینالیســت ها دعوت می شوند. سال 2011 تنها سالی 
بود که من و مهتاب پارســامهر از ایران در بین هشت نفر اول 
دنیا قرار گرفتیم و در مســابقات فینال فینالیســت ها شرکت 
کردیم، البته من در آن رقابت ها با یک مقدار بدشانسی مقام 

چهارم را کسب کردم.

    تغییرات فدراسیون و خداحافظی از تیم ملی

وی با اشــاره به اینکه در ســال 1390 یک خانه تکانی اساسی در 
فدراسیون تیروکمان انجام شد، تصریح می کند: درکمال تعجب 
ترمز تیمی که باقدرت به ســمت جلو درحال پیشــرفت بود و از 
رتبه دهم آسیا به رتبه دوم مسابقات جهانی رسیده بود، به یک باره 
کشیده شد. آقای صفایی از ریاست فدراسیون تیروکمان و آقای لی 
و خانم پارک از سمت سرمربیگری تیم ملی برکنار شدند. من نیز 
احساس کردم فضا برای کار و کسب قهرمانی دیگر مهیا نیست، 
از این رو من و بقیه بچه های تیم ملی در اعتراض به برکناری رئیس 
فدراسیون و سرمربی های تیم ملی از حضور در اردوهای تیم ملی 

انصراف دادیم.
حلیمیان به دوری هفت ساله از تیم ملی اشاره کرد و گفت: از سال 
90 تا 97 دســت به کمان نزدم، البته این موضوع برای من خیلی 
سخت بود ولی خیلی هم بد نشد، چراکه به کارهای عقب افتاده 

خود همانند تحصیل رسیدم.
کادمیک خود اشــاره کــرده و می گوید:  وی بــه تحصیــلات آ
لیسانس تربیت بدنی را در دانشگاه شهید بهشتی تهران خواندم و 
کارشناس ارشد رشته مدیریت استراتژیک سازمان های ورزشی 
را در دانشگاه فردوسی مشهد سپری کردم، خیلی خوشحال هستم 
که از من به عنوان ورزشکاری یاد می شود که هم در سنگر ورزش و 

هم تحصیل موفق بودم.

   بازگشت به تیم ملی بعد از 7سال

بانوی قهرمان تیروکمان ایران درباره بازگشــت دوباره خود به تیم 
ملی کامپونــد بانوان ایران می گوید: بعد از هفت ســال دوری از 
ورزش تیروکمان خرداد سال 97 در رقابت های رنکینگ کشوری 

مدال نقره را کسب کردم، با دریافت این مدال بارقه های امید در دل 
من برای بازگشــت به ورزش قهرمانی زنده شد، البته تغییراتی نیز 
در سطح ریاست فدراسیون رخ داده بود و آقای غلامرضا شعبانی 
بهار سکان ریاست تیروکمان را بر عهده گرفته بود و آقایان مجید 
میررحیمی و مجید احمدی به عنوان مربیــان تیم ملی ریکرو و 

کامپوند برگزیده شده بودند.

   اولین مدال طلای میکس ایران

وی در ادامه می گوید: مهر ماه سال97 در مسابقات انتخابی تیم 
ملی شرکت کردم و در نهایت جزو تیم سه نفره اصلی اعزامی به جام 

آسیایی بانکوک انتخاب شدم.
حلیمیان با بیان اینکه سوم فروردین98 به جام آسیایی تایلند اعزام 
شده است، می گوید: حضور در میدان مسابقه آن هم بعد از سال ها 
دوری از مسابقات بین المللی بسیار دشوار بود، اما بازهم تا دیدار 
رده بندی پیش رفتم و با شکســت در مقابل حریف سنگاپوری 
رتبه چهارم مسابقات را کسب کردم. در رقابت های میکس همه 
چیز به نفع ما پیش رفت و در نهایت زوج من و آقای محمدصالح 
پالیزبان توانستیم اولین مدال طلای میکس ایران را در جام آسیایی 

از آن خود کنیم.
بانوی تیروکمان مشهدی با اشاره به اینکه بعد از بازگشت از مسابقات 
تایلند، فدراسیون طی یک اقدام عجیب اعزام تیم ملی بانوان را به 
دلیل کمبود بودجه به مســابقات بین المللی لغو کرد، می افزاید: 
من به عنوان تک نماینده بانوان در کنار تیم آقایان به مسابقات جام 
جهانی در شانگهای چین اعزام شدم. در این مسابقات اصلا شرایط 
مطلوبی نداشــتم، در اردو تنها بودم، به همین دلیل در مسابقات 
انفرادی و حذفــی اصلا نتایج خوبی نگرفتم و تیم ما در رده بندی 
مقدماتی رتبه 16 جدول مسابقات را به دست آورد، برای همین باید 
در دیدار حذفی با تیم اول جدول رده بندی که کره جنوبی بود رقابت 
می کردیم، حتی مربی تیم هم خیلی امیدی به پیروزی ما نداشت 
اما ما تیم کره را شکست دادیم. در ادامه بازی ها قزاقستان و اسپانیا را 
هم شکست دادیم و در بازی ماقبل فینال به بلژیک باختیم و رفتیم 
برای بازی سوم و چهارمی که با شکست هنگ کنگ بعد از مدت ها 
ایران را به مقام سوم میکس تیروکمان کامپوند جام جهانی رساندیم. 
در این رقابت ها نیز همانند جام آسیایی تایلند، آقای محمدصالح 

پالیزبان به عنوان هم تیمی، من را در این رقابت ها یاری می کردند.
ویدا حلیمیان با بیان اینکه مدال برنز جام جهانی در شــانگهای 
چین آخرین مدالی اســت که در عرصه بین المللی کسب کرده 
است، می گوید: بعد از جام جهانی در شانگهای چین به مسابقات 
جهانی هلند اعزام شدیم و عنوان چهارمی را به دست آوردیم، بعد از 
مسابقات هلند دنیا درگیر شیوع بیماری کرونا شد و تمامی مسابقات 

رسمی به حالت تعلیق درآمد.

   راه اندازی باشگاه تیراندازی در منطقه الهیه

قهرمان اسبق رقابت های تیروکمان دانشــجویان جهان درباره 
راه اندازی باشگاه حرفه ای تیر و کمان در مجموعه ورزشی شهدای 
شــهرداری در محله اقدســیه می گوید: نبود زمین استاندارد با 
امکانات حتی نیمه حرفه ای، یکی از کمبودهای علاقه مندان به 
تیروکمان در مشهد است. نه هیئت تیروکمان مشهد زمین درست 
و حسابی برای تمرین دارد و نه باشــگاهی داریم که در این رشته 
امکانات حتی ابتدایی را عرضه کند. چند ماه پیش یکی از دوستان 
قدیمی من، خانم مریم یزدی که با هم تیراندازی را در باشگاه آستان 
قدس آغاز کردیم با من تماس گرفت و به من پیشنهاد داد تا به کمک 
یکدیگر زمینی برای علاقه مندان بــه ورزش تیروکمان راه اندازی 
کنیم. وقتی من زمین مجموعه ورزشی شهدای شهرداری را دیدم 
خیلی راغب شدم که این باشــگاه در این مکان راه اندازی شود، 
چراکه زمینی با این وســعت حتی در مجموعه آستان قدس هم 
موجود نیست، درحال حاضر هم پیگیر دریافت مجوزها و تهیه 

صورت جلسه تحویل زمین هستیم.
وی در ادامه می گوید: تیروکمان جزو ورزش های گران قیمت است، 
اگر ورزشکاری بخواهد ورزش تیروکمان را حرفه ای دنبال کند، 
خرید لوازم اولیه که اغلب آمریکایی یا کره ای است، با این وضع 
قیمت دلار و تحریم ها، بیش از 50میلیون برایش آب می خورد. 
هدف ما این است که باشگاهی با امکانات نیمه حرفه ای تأسیس 
کنیم و در کنار استعدادیابی، نونهالان و نوجوانان علاقه مند به این 
رشته را آموزش دهیم، البته با یک قیمت متعادل که هزینه اش مانند 

سایر رشته های ورزشی است.
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محلات منطقــه مــا :   الهيه،اميريه،وكيل آباد
جاهدشــهر، كلاته برفى،فردوسى، چهاربرج، مجيديه

 رحمانيه، نقويه، صادقيه

پیشرفت فیزیکی 
٧٥درصدی بوستان 

عصمتیه

 ایجــاد قرارگاه هــای فرهنگی، کاهــش طلاق و 
تحکیم بنیــان خانواده، مبارزه با فســاد اخلاقی، 
کاهش اعتیاد، رســیدگی به نیازمندان و مقابله با 
حاشیه نشینی از مهم ترین مســائلی است که در 
دســتور کار فعالان فرهنگی و اجتماعی محلات 

حاشیه شهر همچون محله وکیل آباد قرار دارد.
زهرا کاردان، اولین نماینده بانوان در شــورای اجتماعی این محله، یکی از افرادی 
است که داوطلبانه نقش محوری در ارتقای فرهنگ بانوان محله بر عهده گرفته است.

 فعالیت فرهنگی برای بانوان
زهرا کاردان با اشــاره به فعالیت فرهنگی 1۴ســاله در محلــه وکیل آباد گفت: 
ســال1385 فعالیت فرهنگی و اجتماعی خود را در حوزه زنان ساکن در محله 
وکیل آباد آغاز کــردم. در گام اول باید برای اوغات فراغــت دختران دانش آموز 
محله در ایام تابستان که به معضلی برای والدین بدل شده بود، چاره ای اندیشیده 
می شد، چراکه خانواده ها با درآمد حداقلی، توان نام نویسی فرزندان خود را در 
کلاس های پرهزینه اوقات فراغت تابستان نداشتند، از این رو با تدوین یک برنامه 
جامع(تفریحی، آموزشی و هنری) تعدادی از دختران محله را ثبت نام و جذب 
کارهای فرهنگی کردیم. در این برنامه دختران در کلاس های خیاطی، نقاشی، 
قرآن و احکام شــرکت کرده و بعد از پایان  دوره، با گرفتن امتحان کتبی و عملی، 

مدرک قبولی در کلاس را می گرفتند.
وی با اشاره به برگزاری کارگاه های آموزشی «زندگی آموختنی» در محله وکیل آباد، 
بیان کرد: این کارگاه های آموزشی نه تنها  مهارت های فردی، بلکه مهارت های 
بین فــردی و اجتماعی چون همســرداری، فرزندپــروری، مدیریت خانواده و 

مشارکت اجتماعی را نیز مورد توجه قرار داد.
کاردان به یادگیری اصول تربیت فرزند توسط والدین اشاره کرده و گفت: تهدید 

و رفتار خشونت آمیز با فرزند یکی دیگر از آسیب های مخرب جوانان است. باید 
در حد امکان رفتار صمیمانه ای با فرزندان داشته باشیم، هر چند کنترل معقول 
فرزند به منظور جلوگیری از آسیب های محیطی برای والدین لازم است اما این 

کنترل نباید به خشونت و تهدید تبدیل شود.

 کمک به خانواده های نیازمند محله
فعال فرهنگی و اجتماعی حوزه بانوان با بیان اینکه در محله وکیل آباد تعداد زیادی 
بانوان سرپرست خانوار یا بدسرپرست سکونت دارند، افزود: تعدای زیادی از 
بانوان این محله بابت اعتیاد یا فوت همســران خود درگیر معضلات اقتصادی 
متعددی شــده اند، از این رو با کمــک خیران هر ماه مبالغ نقــدی یا غیرنقدی 
در قالب بسته های معیشــتی به این خانواده ها اهدا می شــود. همچنین به طور 
خاص در ایام نوروز و آغاز ســال تحصیلی با خرید دفتر، کتاب، لباس مدرسه و 
نوشت افزار سعی شده است، فرزندان این بانوان به گونه ای آبرومند راهی مدرسه 
شــوند.وی در ادامه به معضل خانمان سوز اعتیاد در محله وکیل آباد اشاره کرد و 
گفت: این غول بی شــاخ و دم، کوچک و بزرگ و زن و مرد نمی شناسد، به همین 
علت تعدادی زیادی از زنان و مردان در محله وکیل آباد با اعتیاد دست و پنجه نرم 
می کنند. در این مسیر نیز به کمک برخی خیران حوزه سلامت و مراکز ترک اعتیاد، 
بسیاری از مردان و زنان معتاد شناسایی شده و در این درمانگاه ها  رایگان بستری 
شده اند، بسیاری از آن ها بعد از گذراندن دوره بازپروری و ترک اعتیاد، دوباره به 

آغوش خانواده بازمی گردند که برای من بسیار مایه مباهات است.

 تلاش برای تشکیل شورای اجتماعی محله
زهرا کاردان برای تشکیل اولین شورای اجتماعی محله تلاش زیادی انجام داده و 

به عنوان اولین نماینده بانوان محله وکیل آباد انتخاب شده است.
وی در این باره گفت: هم زمان با تبلیغات و اطلاع رسانی های اولیه برای تشکیل 

شــوراهای اجتماعی محلات در سال های 89 تا 90، بســیاری از اهالی بابت 
کدورت هایی که با مدیریت شهری داشتند، شورای اجتماعی محلات را نهادی 
فرمالیته می دانستند که دردی از شهروندان دوا نخواهد کرد، اما من با این دیدگاه 
مخالف بودم، چون اعتقاد داشتم که شورای اجتماعی می تواند دستاویز و محمل 
خوبی برای ارتباط بیشــتر بین شهرداری و شــهروندان محله باشد. نمایندگان 
شورای نیز می توانند صدای رسای اهالی برای پیگیری کمبودها و نیازهای اساسی 
محلات باشند، ســرانجام تلاش ها نتیجه داد و با تغییر دیدگاه شهروندان درباره 
شــورا اجتماعی محلات، نمایندگان دارای شــرایط لازم از بین ساکنان قدیمی 
محل و همچنین فعالان فرهنگی و اجتماعی برای حضور در شورای اجتماعی 
محلات اعلام آمادگی کردند. من نیز به نمایندگی بانوان محله وکیل آباد انتخاب 
شدم و فعالیتم را درحوزه مشکلات بانوان محله متمرکز کردم و در این مدت تمام 

تلاشم را برای بهبود اوضاع زندگی زنان محله ادامه دادم.

 همراهی جوانان و نوجوانان محله
اولین نماینده بانوان در شــورای اجتماعی محله وکیل آباد همواره بر استفاده از 

کید دارد. ظرفیت نوجوانان و جوانان محله تأ
 کاردان با تأکید بر این موضوع گفت: کار فرهنگی احتیاج به صبر و حوصله زیادی 
دارد، تربیت نیروی فرهنگی، پروسه زمان بر و چندین ساله ای را می طلبد. من نیز 
از همان ابتدا نیروهای جوان و نوجوان محله را جذب فعالیت های فرهنگی کردم، 
بعد از مدتی آن هایی که روحیه سازگاری با فعالیت های فرهنگی داشتند، ماندگار 
شده و البته تعدادی نیز از ما جدا شدند.وی تصریح کرد: جوانانی همچون فاطمه 
مشمول، سجاد غلامی، رضا حشمتی، علی گلستانی نژاد و رضا جاوید از فعالان 
فرهنگی کنونی منطقــه که در عرصه فعالیت های فرهنگــی و اجتماعی بازوی 
توانمند و همکاران ما محسوب می شوند و در نبود آن ها کارها لنگ می زند، نتیجه 

اعتماد به نوجوانان علاقه مند سال های گذشته هستند.

 به کمک برخی 
خیران حوزه 
سلامت و مراکز 
ترک اعتیاد، بسیاری 
از مردان و زنان 
معتاد شناسایی 
شده و رایگان 
بستری شد ند

هم محلی

حسین برادران فر
خبرنگارشهرآرامحله

فعال فرهنگی  اجتماعی حوزه بانوان 
  محله وکیل آباد 
از اقدامات خود می گوید

سر غول بى شاخ  و دم
 

 اعتياد را بايد زد



ضميمه رايگان روزنامه شهرآرا     /  شمـاره 3147 / پنجشنبه 19   تير 99
7

سال  اسفند  از  کرونا  بیماری  شیوع  با  هم زمان  منطقه۱۲  ثامن  دوام  مرکز 
پیشگیری  و  بیماری  این  با  مبارزه  برای  را  متعددی  فعالیت های  تاکنون  گذشته 
با  گفت وگو  در  است.  داده  انجام  مشهد  شهر  حتی  و  منطقه  در  آن  شیوع  از 
فعالیت ها  این  یان  در جر منطقه،  ثامن  دوام  رابط  مرضیه سادات موسوی نسب، 

یم. می گیر قرار 

گزارشی از فعالیت های دوام ثامن منطقه در پیشگیری از بیماری کرونا

آماده باش 100نيرو براى مهار ويروس

 رئیس اداره فضای سبز شهرداری منطقه از پیشرفت فیزیکی 75درصدی پروژه احداث 
بوستان در خیابان عصمتیه 9 خبر داد. به گزارش خبرنگار شهرآرامحله، پیمان گنجی 
ضمن بیان این خبر گفت: بوســتان عصمتیه با مساحتی بالغ بر 10هزار مترمربع و با 
اعتباری حدود 18میلیارد و 800 میلیون ریال توسط عوامل اجرایی اداره فضای سبز در 

حال انجام است.وی با بیان اینکه عملیات اجرایی بوستان عصمتیه9 از آذرماه سال 98 
آغاز شده است، خاطرنشان کرد: این بوستان با هدف افزایش سرانه فضای سبز، ایجاد 
حس شادابی و نشاط در بین شهروندان و به وجود آوردن فضایی برای تفریح سالم برای 

کودکان و والدین در بولوار عصمتیه احداث خواهدشد.

در محـــله

آی خبــــر

حسین برادران فر  

 ثبت نام دواطلب مردمی در طرح دوام ثامن
مرضیه سادات موسوی نسب با اشــاره به راه اندازی مرکز 
دوام ثامن منطقه در سال گذشته، گفت: هم زمان با تشکیل 
دفاتــر دوام ثامن در مناطق شــهرداری، دفتــر دوام ثامن 
منطقه12 در سالن بحران «شهید عیدیان نیکنام» استقرار 
یافت و بلافاصله بعد از آن برنامه جذب نیروهای داوطلب 
مردمی از بین شهروندان برای حضور در دوام ثامن منطقه 
آغاز شد. با وجودی که در ابتدا شهروندان به دلیل نداشتن 
اطلاعات، اســتقبال چندانی از این موضوع نداشتند اما با 
ارائه توضیحات و اطلاعات درباره نحوه فعالیت دوام ثامن 
که در واقع یک نهاد مردمی (ان جی او) و بر مبنای حضور و 
فعالیت نیروهای داوطلب در شرایط بحرانی (زلزله، سیل، 
آتش سوزی، طوفان و...) استوار است، شهروندان تمایل 
بیشــتری برای حضور در دوام ثامن پیدا کردند و از مهرماه 
سال گذشته بیش از 100 نفر از شهروندان محلات مختلف 
منطقه در طرح دوام ثامن ثبت نام کردند. این افراد در قالب 
نیروهای واکنش سریع محلی، در زمان بحران در گروه های 

مختلف سامان دهی می شوند.
وی افزود: کلاس های آموزشی در زمینه مدیریت بحران، 
حمایت روانی، ایمنی آتش نشانی و پدافند غیرعامل درحال 
برگزارشدن بود که با شــیوع کرونا، کلاس های حضوری 
تعطیل و ادامه آموزش ها از طریــق کلاس های مجازی و 

تلگرامی برگزار شد.

 فعالیت های ضدکرونایی پیشگیرانه برای کارکنان
رابط دوام ثامن منطقه در ادامه با اشاره به انجام فعالیت های 
ضدکرونایی دوام ثامن منطقه از اســفند ســال گذشــته، 
افزود: با توجــه به قدرت شــیوع ویروس کرونا و اولویت 
اصل پیشــگیری از بیمــاری، از همان روزهــای آغازین 
همه گیری کرونا، بسته های بهداشتی شامل ماسک و مواد 
ضدعفونی کننده را در بیــن پاکبان ها و نیروهای خدماتی 
منطقه توزیع کردیم، در مرحله بعدی هم توزیع ماســک  
روزانه در بین کارمندان و دیگر نیروهای شهرداری منطقه 

انجام شد.
ســادات موســوی در ادامه تصریح کــرد: از آنجایی که 
کارمندان شــهرداری در ارتبــاط مداوم با شــهروندان و 
مراجعان بوده و خطر ابتلا و انتقال این بیماری بیش از پیش 
آن ها را تهدید می کرد، چندین مرحله غربالگری و آزمایش 
بیماری کرونا از کارکنان شهرداری منطقه در اسفند سال98 

و هم بعد از نورورز سال99 انجام شد.
وی افزود: در جریان این غربالگری و آزمایش ســلامت، 
توصیه های لازم مراقبتی و پیشگیرانه به کارمندان داده شد. 

با توجه به آشنایی نداشــتن برخی کارکنان با روش صحیح 
شستن صورت و دست ها، کلاس هایی با ماهیت آموزشی 
برای نیروهای شهرداری منطقه برگزار کردیم. در مجموع 
این فعالیت ها در ارتقای ســلامتی همــکاران تأثیر مثبتی 
داشت و کارمندان بدون هرگونه نگرانی در محل کار خود 

حاضر شدند.  

یع اقلام و بسته های غذایی  توز
موسوی نسب در ادامه با اشاره به طرح تهیه و توزیع بسته های 
غذایی در بین خانواده هــای نیازمند گفت: طرح تهیه غذا 
برای افراد نیازمند هم زمان با ماه مبارک رمضان در منطقه با 
مشارکت اعضای دوام ثامن شروع  شد و اعضای داوطلب 
با توجه به تــوان مالی خود، مبالغی پول و لوازم مورد نیاز از 
جمله برنج، گوشت، مرغ، سویا، ماکارونی، رب و روغن 
را تهیه  کرده و در اختیار دوام ثامن مرکز قرار دادند. این اقلام 
نیز در قالب 150بسته غذایی تهیه و به همراه دیگر بسته های 
غذایی در بین نیازمندان ســاکن در منطقه12 و همچنین 
مناطق مجاور قرار گرفت. در کنار این به عنوان یک سمن در 
بحث جذب کمک های مردمی و خیران منطقه فعالیت های 
خوبی داشتیم و با شناسایی افراد نیازمند از طریق نیروهای 
داوطلب دوام ثامــن منطقه، تا جایی که امکان داشــته به 
خانواده ها کمک کرده یا این افراد را به مؤسسات و افراد خیّر 

معرفی کرده ایم.

 ضدعفونی پایانه و خیابان ها
موســوی نســب با اشــاره به ضدعفونی کردن پایانه ها و 
معابر شــهر افزود: با توجه به شهری بودن طرح دوام ثامن، 
فعالیت   های ما به طور جمعی در تمام شــهر مشهد انجام 
شــده اســت، یکی از این فعالیت ها ضدعفونی معابر و 
پایانه هاست.  همکاران ما در این مدت با همکاری نیروهای 
آتش نشانی، پایانه های مسافربری از جمله پایانه مسافربری 

امام رضا(ع) و خیابان های شهر را ضدعفونی کرده اند.
وی افــزود: با توجه بــه وجود چندیــن مرحله تعطیلات 
ســه، چهار روزه در اردیبهشــت و خرداد امسال و افزایش 
میزان مسافرت ها به شهر مشهد، همکاران ما در دوام ثامن 
منطقه12، درکنار ضدعفونی پایانه امام رضا(ع)، از زائران 
آزمایش کرونا هم گرفتند و در نتیجه این غربالگری، افراد 
مشکوک به بیماری کرونا را به مراکز درمانی معرفی کردند.

 موســوی نســب در پایان خاطرنشــان کرد: فعالیت ها و 
اقدامات نیروهای دوام ثامن منطقه12 از اســفند سال98 
شروع شده و تا ریشه کنی کامل ویروس کرونا ادامه خواهد 

یافت. 

یاحی / عضو کمیسیون ویژه توسعه و بهسازی توس شورای اسلامی شهر مشهد با ابراز خرسندی از   ر
گفت:  کشور  معماری  و  شهرسازی  عالی  شورای  فنی  کمیته  جلسه  در  توس  راهبردی  طرح  تصویب 

احیای منطقه تاریخی توس، حق مشهدی هاست.
 

شهناز رمارم با اشاره به حضورش در جلسه این هفته کمیته فنی شورای عالی شهرسازی و معماری کشور 
در تهران، بیان کرد: چهار جلسه کمیته فنی تاکنون درباره بررسی طرح راهبردی توس تشکیل شده و طی 

این جلسات یکی از سناریوهای پنج گانه مشاور طرح به تصویب رسید.
وی با بیان اینکه بعد از این مرحله، طرح راهبردی توس باید در جلسه شورای عالی شهرسازی و معماری 
و  راه  کل  اداره  ماده5  کمیسیون  در  که  سال96  اسفند  از  طرح  این  داد:  ادامه  برسد،  تصویب  به  کشور 
شهرسازی خراسان رضوی تصویب شده و به وزارتخانه مربوطه ارسال شد، تاکنون بلاتکلیف بود و در هفته 

گذشته پس از دو سال و نیم از این وضعیت خارج شد.
اتفاقاتی که در جلسه کمیته فنی شورای عالی  به  با اشاره  عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر مشهد 
این جلسه و دفاع  شهرسازی و معماری درباره توس گذشت، گفت: موضع شورا و همچنین شهردار در 

مشاور طرح باعث جلب نظر اعضای این جلسه وتصویب طرح شد.
وی با بیان اینکه حق مشهد است که طرحی در محدوده منفصله اش بعد از سال ها بلاتکلیفی به سرانجام 
برسد، بیان کرد: باید توسعه شهر مشهد، توسعه متوازنی باشد و اینکه توس به جرگه بافت های ناکارآمد 

شهری بپیوندد، اصلا موضوع جالبی نیست.
رمارم تصویب این طرح را در روز میلاد بابرکت امام رضا(ع) به فال نیک گرفت و بیان کرد: همچنین در 
آستانه سالگرد فرمان مقام معظم رهبری برای احیای توس هستیم، امیدواریم این طرح در جلسه شورای 

عالی شهرسازی و معماری نیز تصویب نهایی شده و برای اجرا به شهرداری مشهد ابلاغ شود. 

احياى منطقه تاريخى توس، 
حق مشهدى هاست                                  حق مشهدى هاست                                  

ابتدایی منطقه  از کارشناسان آموزش  تبادکان،  با حضور مدیر آموزش و پرورش منطقه  طی مراسمی   
تبادکان در اجرای مطلوب طرح و برنامه های حوزه معاونت آموزش ابتدایی و کیفیت بخشی آموزشی در 

نظام تعلیم و تربیت تجلیل شد.
به گزارش خبرنگار شهرآرامحله، علی سعیدی در جمع کارشناسان آموزش ابتدایی منطقه ضمن تشکر از 
اقدامات مثبت انجام شده، بیان کرد: حوزه آموزش ابتدایی تبادکان به عنوان پرچالش ترین حوزه با 88هزار 
دانش آموز، حدود ۴هزار معلم، 19هزار ساعت اضافه کار و دیگر مواردی که هرکدام می تواند به نوبه خود 

نفس گیر باشد، توانسته است با فعالیت ها و اقدامات خوب و مثبت خود شرایطی خوبی را ایجاد کند.
مدیر آموزش و پرورش منطقه آموزشی تبادکان عملکرد خوب حوزه آموزش ابتدایی را در کار متعهدانه، 
و  توانسته اند موفق عمل کرده  اهداف سازمانی  راستای  در  که  دانست  تیم متشکل همراه  و  درونی  انگیزه 
هم اینکه در عرصه فعالیت های نوظهور، سیستم خود را توانمندسازی اقتضایی کرده و در حوزه ستادی و 
به لحاظ کیفیت ارتقا ببخشند که این نشان دهنده این است که کار دراین حوزه به نحو شایسته ای درحال 

انجام است.
وی با اشاره به اینکه منطقه تبادکان، منطقه ای است که آسیب های اجتماعی حاشیه شهر را در خود حل و 
فصل و مدیریت می کند، افزود: موفقیت ها و شاخص ها در حوزه آموزش ابتدایی تبادکان بسیار چشمگیر 
بوده است، اگر بخواهیم روند رشد درصد قبولی و کاهش نرخ تکرار پایه را در منطقه طی دوسال گذشته 
بررسی کنیم، شاهد این واقعیت خواهیم بود که رشد دوسالانه بسیار خوبی به دست آمده و این مهم با 

تلاش و پشتکار تمامی همکاران این حوزه حاصل شده است.
سیعدی در پایان خاطرنشان کرد: این توفیقات محصول تلاش یک خانواده بزرگ به نام آموزش و پرورش 
منطقه تبادکان متشکل از تمامی معلمان، مدیران، معاونان مدارس، راهبران عزیز آموزشی و پرورشی و تمام 

همکاران ستادی است که دراین حوزه تلاش می کنند و از تمامی جوانب برای ما افتخارآفرین هستند.

تجليل از كارشناسان آموزش 
منطقه تبادكان                                   ابتدايى منطقه تبادكان                                   ابتدايى منطقه تبادكان                                   
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محلات منطقــه مــا :   الهيه،اميريه،وكيل آباد
جاهدشــهر، كلاته برفى،فردوسى، چهاربرج، مجيديه

 رحمانيه، نقويه، صادقيه

مردمک

 
٤١٦ روز 
تا پایان پروژه 
چهار سطحی آزادگان   

 

میدان نمایشگاه 

  سیدوحید هاشــمی با بیان اینکه این میزان از پیام های 
مردمی در این هفته ارسال شده است گفت: 79درصد 
درخواســت ها در بین شــش موضوع پرتکــرار و بقیه 
21درصد در بین ســایر موضوعات منطقه ارســال شده 

است.
وی در ادامه به بیشترین درخواست های شهروندان اشاره 
کرده و افزود: فضای ســبز، ساخت و ســاز، کانون های 
بیماری زا، آســفالت، رفت و روب و جمع آوری خاک و 
نخاله بیشــترین میزان تماس شــهروندان منطقه با 137 
را به خود اختصاص داده است. مســئول روابط عمومی 
شــهرداری منطقه با اشــاره به اینکه 52درصد پیام های 
شهروندان منطقه رســیدگی شده است، خاطرنشان کرد: 
در این بین ۴۴درخواســت مردمی با نداشتن امکان اقدام  

مواجه شد.
 18پیام مردمی منتظر اقدام مقتضی اســت و در شش پیام 
مردمی، معضلات شهروندان همچنان پابرجاست.   

مسئول روابط عمومی شهرداری منطقه از ارسال 
۱۳۸پیام مردمی توسط شهروندان منطقه با مرکز 

ارتباطات مردمی شهرداری مشهد(۱۳7) خبر داد.

138پيام مردمى براى 137

آخرین خبر

صاحب امتیاز: شهرداری مشهد  
مدیر مسئول شهرآرا: سید هادی فیاضی 

سردبیر شهرآرا محله: رضا سلیمان نوری                      

دبیر شهرآرا محله منطقه ۱۲:  رضا ریاحی                                                                                                                                 
تلفن دفترشهرآرا محله منطقه ۱۲: ۳۱۲۹۶۳۶۸  

تلفن دفتر مرکزی: ۳۷۲۸۸۸۸۱-۵ 
تلفن روابط عمومی: ۳۷۲۴۳۱۱۰  

نمابر: ۳۷۲۳۸۳۱۰ 
شماره پیامک: ۳۰۰۰۷۲۸۹ 

دفتر مرکزی روزنامه شهرآرا:  میدان شهدا
   نبش دانشگاه یک

دفترشهرآرا محله منطقه ۱۲: سجادیه۷،  پایگاه 
چندمنظوره شهید نیکنام، ساختمان شهرداری ناحيه ۱ 

mahalle12@ shahrara.ir :پست الکترونیک
@ShahraraMahaleh  :کانال شهرآرا محله

دریافت نسخه الکترونیک شهرآرامحله از:  
shahraranews.ir

هرس درختان
عنايتى: در برخی معابر و بوستان های منطقه، 
شاخ و برگ درختان در مقابل تیرهای چراغ برق 
قرار گرفته و باعث تاریکی پارک ها و پیاده روها 
در  این مشکل  است،  در شب ها شده  به ویژه 
الهیه و  پیاده روهای منطقه مانند بولوار  برخی 
بولوار اقدسیه نیز وجود دارد و مانعی برای تردد 
شهروندان شده است. خواهشمندم برای هرس 
همکاری  یادشده  مشکلات  رفع  و  درختان 

فرمایید.

درخواست نصب چراغ راهنمايى
روز  به  رو  الهیه،  منطقه    :0915...5669  
درحال افزایش جمعیت است. درصد خودروهای 
به گذشته  عبوری در خیابان های منطقه نسبت 
بسیار بیشتر شده و همین موضوع ضرورت تعبیه 
چراغ راهنمایی و رانندگی را دربرخی تقاطع های 
منطقه الهیه، به ویژه تقاطع خیابان اقدسیه با بولوار 
صادقیه، تقاطع خیابان رحمانیه با بولوار سجادیه 
و ورودی بولوار مجیدیه به خیابان بوستان(محله 
است.  کرده  نمایان  پیش  از  بیش  جاهدشهر)  

درخواست پیگیری موضوع فوق را دارم.

این ســتون به حرف مردم و پیام های ســاکنان 
منطقه اختصاص دارد. شــهروندان می توانند 
مشــکلات محله خــود را با شــماره تماس 
۳7۲۸۸۸۸۱  و پیامک ۳۰۰۰7۲۸۹با ما در 
میان بگذارند تا آن را به گوش مسئولان برسانیم.

روزبازار مجيديه
محله  شهروندان  که  مدت هاست  شهروند: 
مجیدیه درخواست احداث یک روزبازار میوه و 
تره بار در محله را دارند. این مهم چندین بار در 
جلسه شورای اجتماعی محله جاهدشهر مطرح 
و مصوب شده است، اما با وجودی که نماینده 
سازمان میادین شهرداری مشهد از محله بازدید 
کرده و جانمایی مکان فوق هم انجام شده است، 
همچنان احداث روزبازار میوه وتره بار در محله 
مجیدیه از سوی شهرداری منطقه به فردا و فرداها 

موکول می شود. لطفا رسیدگی کنید.

امام جماعت مسجد و حسینیه حضرت زینب(س) 
از برگزاری مسابقات مقاله نویسی و خاطره نویسی با 

موضوع شهدای سرافراز انقلاب اسلامی خبرداد.

برگزارى مسابقات مقاله نويسى با موضوع شهدا

مسئول پویش دوچرخه سواری پاکران الهیه از تعمیر 
رایگان ۴۰دوچرخه هم زمان با  ایام دهه کرامت 

یه  خبر داد. ینب(س) واقع در محله امیر در مسجد ز

تعمير رايگان دوچرخه ها در منطقه

 مســلم باغشــنی با اعلام این خبر گفــت: تعمیر رایگان 
دوچرخه های شهروندان ساکن در منطقه الهیه از سوی امور 
فرهنگی و مساعدت امام جماعت مسجد و حسینیه حضرت 
زینب(س) و با همکاری کارگروه فرهنگی و ورزشــی پاکران 
الهیه به انجام رســید.وی  تصریح کرد: هدف از اجرای این 
خدمت، ترویج فرهنگ دوچرخه سواری در غرب  مشهد و 
تلاش برای مشارکت در داشتن هوایی پاک، شهروندانی بانشاط 
و ورزشکار و کاهش بیماری های ریوی و قلبی و عروقی است.
مسئول برگزاری برنامه فرهنگی سه شنبه های بدون خودرو الهیه 
خاطرنشان کرد: منطقه الهیه مناسب ترین زیرساخت و آب و 
هوا را برای اســتفاده از مد نوین حمل و نقل پاک دارد و همت 
شــهروندان را می طلبد که این ظرفیت حفــظ و روز به روز 
شکوفاتر شود. باغشــنی گفت: مدیریت شهری منطقه باید 
کوشش ویژه ای در ایجاد زیرساخت و ایمنی سازی مسیرهای 
ویژه دوچرخه داشته باشد تا شهروندان با خاطری آسوده از این 

وسیله نقلیه برای مسیرهای درون منطقه ای استفاده کنند.

محمد زائرنیا
شهرآرا

   به گزارش خبرنگار شــهرآرامحله، حجت الاســلام و 
المسلمین دادگر ضمن بیان این خبر گفت: ما هرچه داریم 
از شهداست و رمز ماندگاری راه شهدا این است که منش 
و کردار و رفتار شهدا را به نسل جوان و نوجوان منتقل کنیم.

وی بیان کرد: امور فرهنگی مسجد همواره خود را در مسیر 
زندگی شــهدا ثابت قدم می داند و زنده نگه داشــتن یاد آن 

بزرگان را وظیفه دینی خود قلمداد می کند.
حجت الاسلام دادگر تصریح کرد: آثار ارسالی باید مکتوب 
و حداکثر تا 9مرداد امسال به واحد فرهنگی مسجد حضرت 
زینب(س) واقع درحدفاصــل امیریه 11 و 13 تحویل داده 

شود.
امام جماعت مسجد حضرت زینب(س) خاطرنشان کرد: 
از بین آثار ارسال شده به این جشنواره، شش اثر برگزیده شده 
و در 18مرداد امسال، هم زمان با عید سعید غدیر و سالروز 
شهادت سرباز سرافراز اســلام، شهید محسن حججی به 

قید قرعه جوایزی به شش اثر برگزیده اهدا خواهدشد. 


